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گروه سیاس�ی: رئیس قوه قضائیه ضمن عرض تس��لیت و 
ابراز همدردی با آسیب دیدگان زلزله آذربایجان شرقی، دستور 
رسیدگی به مشکلات آنها را صادر کرد. به گزارش گروه حقوقی 
و قضای��ی خبرگ��زاری میزان، به نقل از اداره کل روابط عمومی 
قوه قضاییه، در بخشی از پیام آیت الله رییسی آمده است:   بی 
تردید امدادرس��انی و رس��یدگی به مشکلات مردم آن مناطق با 

توجه به برودت هوا، همت و تلاش همه ...

گروه سیاس�ی: رئیس س��تادکل نیروهای مس��لح گفت: 
تجهیزات ما نسبت به کشورهای همجوار و کشورهای دنیا بدون 
اینکه هزینه سنگینی پرداخت کنیم و بدون اینکه وابسته واردات 
از خارج باشیم نوسازی می شوند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
سپاه، سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح صبح روز شنبه با حضور در مرکز بهینه سازی و 

نوسازی شهید زرهرن نزاجا، از بخش های ...

تاكيد بر رسيدگی به مشكلات 
زلزله زدگان آذربايجان شرقی 

نوسازی تجهيزات دفاعی 
بدون نياز به واردات
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ای��ن روزها با چند تن از 
فعالین اقتصادی بخش 
خصوص��ی واقع��ی اع��م از عمده فروش و 
خرده فروش یا همان کسبه کف بازار جویای 
وضعیت شدم، همگی از یک رضایت نسبی 
در فروش کالا نس��بت به گذش��ته نه چندان 
دور می گفتن��د و ب��ه اتف��اق دلیل اصلی آن 
را ثب��ات ن��رخ ارز می دانس��تند. این آرامش 

بازار، آن ...

بان��ک ها همواره یکی 
از مهمترین منابع برای 
تامی��ن نقدینگی مورد 
نیاز کسب و کارها بوده اند. در اقتصادهای 
پوی��ا بان��ک به عنوان منب��ع اصلی تامین 
مالی طرحهای تولیدی و خدماتی نقش��ی 
تاثیرگ��ذار و حیات��ی دارد و در کنار بورس 
ب��ه عن��وان دو رکن اصل��ی تامین منابع و 

سرمایه گذاری...

ادامه در صفحه4

ادامه در صفحه 4

گزارش ویژه

معاون مسکن و ساختمان در نشست خبری تشریح کرد:

جزییات ثبت نام طرح 
اقدام ملی تولید مسکن 

مدیرعامل ایدرو خبر داد:

پیش بینی
 کاهش قیمت خودرو

با پیگیری وزیر جوان دولت روحانی افشا شد؛

پشت پرده کسب و کار میلیاردی 
شرکت های ارزش افزوده

گروه اجتماعی: "شب تلخ کلاهبرداران" عنوانی بود که وزیر جوان دولت روحانی به شبی 
داد که پرده از کسب و کار میلیاردی شرکت های ارزش افزوده یا همان "و س" برداشت و آن را 
کلاهبرداری بزرگ و 13 هزار میلیارد تومانی از جیب شهروندان خواند...                  صفحه 8
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»تجارت« اظهارات کارشناسان اقتصادی را بررسی کرد؛

سود مرکب مانع شکوفائی تولید
3

مردم نگران تحريم های دارويی نباشند

سهم زنان از امكانات و سالن های ورزشی حذف شدنی نيست

نقش دست های پنهان در اختلافات ايرانی -عربی 

فردو به زودی به حداكثر ظرفيت خود می رسد

گروه اجتماعی: وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ب�ا بی�ان اینکه دولت آمری�کا در حرکتی ناجوانمردانه راه 
های اصلی دسترس�ی ما را به دارو مس�دود کرده، گفت: 
داروهای اساسی را بدون هیچ دغدغه ای تا پایان سال 
و حتی س�ه ماهه اول س�ال ۹۹ برای همه گروهها داریم، 
مردم نگران نباشند چرا که ما برای کشورمان از طریق 

راههای فرعی دارو را تأمین می کنیم.
به گزارش تجارت به نقل از خبرگزاری ها، سعید نمکی 
ک��ه برای ش��رکت در همای��ش تقدیر از بهورزان نمونه 
کش��وری به مش��هد آمده بود، در حاش��یه این مراس��م، 
در جم��ع خبرن��گاران اظهار کرد: ام��روز دور هم جمع 
ش��دیم تا از بهورزان نمونه سراس��ر کش��ور تقدیر کنیم، 
آنه��ا از ارکان اصل��ی نظام س��لامت و توس��عه خدمات 
بهداش��تی درمانی کش��ور هستند که توانسته اند مرگ 
و می��ر گروهه��ای آس��یب پذیر را به ی��ک دهم قبل از 

انقلاب کاهش دهند.
وزیر بهداش��ت درمان و آموزش پزش��کی خاطرنش��ان 
کرد: ما قرار اس��ت از این زیرس��اخت به عنوان یکی از 

اصلی ترین ریل های نظام س��لامت اس��تفاده کنیم، به 
عنوان مثال در ایجاد پرونده های الکترونیک سلامت، 
توسعه پزشکی خانواده و طرح ارجاع از ظرفیت بهورزان 

استفاده می شود.
وی نگاه غالب در وزارت بهداش��ت را تقدم پیش��گیری 
بر درمان عنوان و اظهار کرد: تقدم درمان س��رپایی بر 
بس��تری هم از دیگر تاکیدات ما در وزارت بهداش��ت 
است و در صدد هستیم برای ارتقای شغلی و تحصیلی 

اقدام کنیم.
نمکی گفت: احتساب سالهای تحصیل در سابقه کاری 
به��ورزان از مس��ائلی اس��ت که پیگی��ری میکنیم و در 
اجرای طرحهایی مانند هر خانه یک پایگاه سلامت که 
هم اکنون در س��ه اس��تان کش��ور آغاز شده با محوریت 

بهورزان است.
وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: قصد 
داریم ۴۰۰ خانه بهداشت عشایری را در نیمه دوم امسال 
برای عشایر کوچ رو آماده کنیم که جمعیت یک میلیون 

و ۲۰۰ هزار نفری آنها را پوشش می دهد.

وی موضوع وجود ذرت های آلوده در بازار را تکذیب کرد 
و گفت: این ذرت های آلوده از قبل وارد کشور شده بود، 
اما ما اجازه ورود آنها به هیچ سیستم و چرخه ای را ندادیم 
و محکم پای این قضیه ایس��تادیم حتی برای صنایعی 

مانند الکل سازی هم اجازه استفاده ندادیم.
وزیر بهداش��ت در پاس��خ به س��وال خبرنگار فارس در 
خصوص تحریمهای دارویی آمریکا، بیان کرد: تحریم 
دارویی آمریکایی ها بر خلاف تلاشی که برای تکذیب 
این موضوع در مجامع بین المللی دارند، وجود دارد اما به 
لطف خدا و همت همکاران و تجاربی که در سال های 
دفاع مقدس داشتیم تا این لحظه اجازه ندادیم مردم برای 
تأمین هیچ داروی اساسی دچار تنگنا و مشکل شوند.

نمکی با بیان اینکه دولت آمریکا در حرکتی ناجوانمردانه 
راه های اصلی دسترسی ما را به دارو مسدود کرده، اظهار 
کرد: داروهای اساسی را بدون هیچ دغدغه ای تا پایان 
سال و حتی سه ماهه اول سال ۹۹ برای همه گروهها 
داریم، نگرانی وجود ندارد و ما برای کشورمان از طریق 

راههای فرعی دارو را تامین می کنیم.

گروه اجتماعی:  معاون رئیس جمهوری در امور زنان 
و امور خانواده درخصوص دغدغه های معاونت امور 
زنان در زمینه ورزش و سلامت بانوان گفت: تلاش 
کردیم سهم زنان در سرانه فضاهای ورزشی کشور 
پیش بینی شود و هیچ نهاد و حتی بخش خصوصی 
نتواند س�هم زنان از امکانات و س�الن های ورزشی 

را حذف کند.
ب��ه گزارش تج��ارت به نقل از خبرگ��زاری ایرنا، 
معصومه ابتکار با تاکید بر ضرورت توجه به نشاط 
اجتماعی بانوان افزود: برای افزایش سهم بانوان 
از فضاهای ورزشی با پیگیری ها و مکاتباتی که با 
کمیسیون مجلس در خصوص آیین نامه واگذاری 
اماکن ورزشی صورت گرفت تلاش کردیم سهم 
زنان در سرانه فضاهای ورزشی کشور پیش بینی 
شود و هیچ نهاد و حتی بخش خصوصی نتواند سهم 
زنان از امکان ورزشی را حذف کند که خوشبختانه 

این موضوع در آیین نامه قید شد.
وی ادام��ه داد: مه��م ترین مش��کل برای ورزش 

بانوان این اس��ت که برخی س��الن ها و فضاهای 
ورزشی در دسترس همه نیست یا استفاده از آنها 
هزین��ه زیادی ب��ر دوش خانواده تحمیل می کند، 
در حال��ی ک��ه اگر بانوان یک بار ورزش در محیط 
های مناس��ب را تجربه کنند و متوجه تاثیر آن در 
روحیه و نشاط خود شوند طبیعتا ورزش و فعالیت 

بدنی را ادامه خواهند داد.
معصومه ابتکار در خصوص دغدغه های معاونت 
امور زنان در زمینه ورزش و س��لامت بانوان بیان 
ک��رد: اولی��ن قدم معاونت امور زنان، اصلاحات در 
آم��وزش و پ��رورش از همان س��نین ابتدایی بود، 
تم��ام ت��لاش خود را انجام دادیم تا مش��کلی که 
در درس تربی��ت بدنی ب��رای دختران در مدارس 
ابتدایی به وجود آمده بود به صورت عملی برطرف 
ش��ود و دختران دانش آموز بتوانند در ساعت های 
ورزش، مهارت های حرکتی را به ش��کل اصولی 

آموزش ببینند.
وی تصریح کرد: موضوع دیگر تلاش برای اجرای 

طرح مناس��ب س��ازی مدارس دخترانه اس��ت که 
در این راس��تا از تمامی خیرین، س��ازمان نوسازی 
مدارس، شهرداری ها و آموزش و پرورش دعوت 
می کنم تا فضای مدارس به شکلی مناسب سازی 
ش��ود که دختران از نش��اط بیشتر و فضای ورزشی 
و نور مس��تقیم آفتاب بهره مند ش��وند و مهارت 
های ورزشی و سواد حرکتی خود را تقویت کنند، 
مدارس��ی که از این امکان برخوردار نیس��تند باید 
تدابیر لازم در خصوص رفع این مشکل را به کار 
ببندن��د، ره��ا کردن و پاک کردن صورت مس��ئله 

مشکلی را حل نخواهد کرد.
ابتکار تاکید کرد: نشاط اجتماعی زنان در مناطق 
۲۲ گانه ش��هر تهران در راس��تای ارتقای آگاهی 
خانواده ها دنبال می ش��ود، س��راهای محلات و 
فرهنگ س��راهایی که در تهران و شهرس��تان ها 
وج��ود دارد م��ی توانن��د در این امر کمک کنند، در 
صورتی که فضا برای ورزش بانوان فراهم ش��ود 

بدون شک بانوان نیز استفاده خواهند کرد.

گ�روه سیاس�ی: معاون سیاس�ی وزیر ام�ور خارجه 
کشورمان با اشاره به سفرهای متقابل میان ایران و 
امارات در س�طح سیاس�ی گفت: علائم و نشانه های 
مختلف�ی وج�ود دارد که نش�ان می دهد دس�ت های 
پنهانی در اختلافات میان تهران و کشورهای خلیج 

فارس نقش دارند.
ب��ه گ��زارش تجارت به نقل از ایس��نا، س��ید عباس 
عراقچ��ی، مع��اون سیاس��ی وزی��ر ام��ور خارجه 
کش��ورمان در گفت وگو با ش��بکه روسیا الیوم گفت: 
برخ��ی طرف ه��ای پنهان از اختلافات میان تهران 
و کشورهای حاشیه خلیج فارس حمایت می کنند.
وی که در برنامه "قصاری القول" حضور یافته بود 
افزود: علائم و نش��انه های مختلفی وجود دارد که 
این مساله را تایید می کند، با تحلیل و نتیجه گیری 
می ت��وان ب��ه این امر پی برد که برخی دس��ت های 
پنهان میان کش��ورهای عربی خلیج فارس در این 
اختلافات شریک هستند و امور را به سمت و جهتی 

سوق می دهند که مردم خواهان آن نیستند.
عراقچی گفت: تهران از کش��ورهای منطقه انتظار 
دارد که ابتکار ایران در رابطه با حمایت از کشتیرانی 
در خلیج فارس  را بررسی و نظر خود در این رابطه 

را به ما اعلام کنند.
وی درمورد روابط ایران و عربس��تان گفت: ما تنها 
در رابطه با موضوع حج با سعودی ها تماس داشتیم 

و درحقیق��ت به منظور تس��هیل ام��ور حجاج میان 
مسئولان حج ایرانی و سعودی تماس هایی بوده و 
هس��ت، به باور ما این یک وظیفه اس��لامی است تا 

موسم حج بدون هیچ مشکلی برگزار شود.
معاون سیاسی ظریف ادامه داد: واکنش اماراتی ها 
به ابتکار)صلح هرمز( بهتر بود؛ در س��طح سیاس��ی 
سفرهای متقابلی انجام شد و به باور ما میان ایران 
و امارات تفاهم بیش��تری وجود دارد. امیدواریم که 
فضاهای آرام تری میان ایران و امارات ایجاد شود 

و این مساله منجر به آرامی در منطقه شود.
سید عباس عراقچی در رابطه با ناآرامی های عراق 
خاطرنش��ان ک��رد: وقتی به فض��ای مجازی نگاه 
می کنیم می بینیم که ش��بکه های اجتماعی مرکز 
تولید بسیاری از توئیت ها و بیانیه هایی است که به 
عراق و مردم عراق می رس��د اما واضح اس��ت که 
منبع این نا آرامی ها کجاست، دلائل و نشانه های 
زی��ادی وج��ود دارد که بیانات مقام معظم رهبری را 

تایید می کند.
بر اس��اس این گزارش، مصاحبه کامل س��ید عباس 
عراقچی با سلام مسافر، خبرنگار روسیا الیو م قرار 

است متعاقبا پخش شود.
به گزارش ایس��نا، س��ید عباس عراقچی به منظور 
ش��رکت در کنفرانس بین المللی عدم اش��اعه راهی 

مسکو شد.

کنفرانس بین المللی عدم اش��اعه ) انرژی هس��ته 
ای- خلع س��لاح و عدم اش��اعه( یکی از بزرگترین 
کنفرانس ها با موضوع هس��ته ای اس��ت که از تاریخ 
16 لغایت 18 آبان ماه با حضور ۴۰ کش��ور و ۲5۰ 

شخصیت بین المللی در مسکو برگزار می شود.
در ای��ن کنفرانس که نمایندگانی از س��ازمان های 
بین المللی IAEA ،CTBTO، UNODA نیز حضور 
دارن��د موضوعات��ی از قبیل کنترل تس��لیحات بین 
روس��یه و آمریکا- جنبه های مختلف برنامه جامع 
اقدام مش��ترک ) برجام( - تنش های خاورمیانه - 
عدم پیش��رفت در خلع سلاح هسته ای کره شمالی 
و س��ایر موضوعات مرتبط مورد بحث و تبادل نظر 

قرار خواهد گرفت.
عب��اس عراقچ��ی معاون سیاس��ی وزی��ر خارجه 
کشورمان قرار در پنل اختصاصی با موضوع توافق 
هس��ته ای ایران، آخرین وضعیت برجام را تش��ریح 

خواهد کرد.
معاون وزیرخارجه کش��ورمان درحاشیه کنفرانس 
بین الملل��ی منع گس��ترش تس��لیحات هس��ته ای 
و خلع س��لاح گفت: هیچ کش��وری درحس��ن نیت 
ایران درحفظ برجام تردید ندارد. درعین حال هیچ 
کش��وری تردید ندارد که اگر ایران از منافع برجام 
بهره مند نش��ود به کاه��ش تعهدات برجامی ادامه 

خواهد داد. گروه سیاس�ی: س�خنگوی س�ازمان انرژی اتمی گفت: از 
بازرسان آژانس هنگام خوراک دهی و جمع آوری محصول 
در فردو دعوت شد و قرار است فردا بازرسان به اینجا )فردو( 

بیایند تا نمونه گرفته شده را ببینند و راستی آزمایی کنند.
به گزارش تجارت به نقل از ایسنا، بهروز کمالوندی صبح 
روز شنبه پس از بازدید خبرنگاران از تاسیسات غنی سازی 
فردو در نشست خبری اظهار کرد: تا به حال سه گام برداشته 
شده بود که بنا به دستور رئیس جمهور و رئیس شورای عالی 
 UF6 امنیت ملی به  1۰۴۴ سانتریفیوژ در این سایت گاز
تزریق شود و امروز دیدید که این ماشین ها فعال هستند و 

محصول آنها نمونه گیری شده است.
کمالوندی اظهار کرد: از 15 آبان گام چهارم اعلام ش��د و 
به س��ازمان دس��تور داده شد در این رابطه و همان طور که 
انتظار می رفت کاری که چند روز طول می کشد در کمتر 

از یک روز انجام شد.
وی ادامه داد: قرار بود تا 15 س��ال در فردو مواد هس��ته ای 
نباشد اما این کار با انتقال یک سیلندر از نطنز به فردو انجام 
شد که حدود ۲ تن گاز منتقل شد. ما در این سال های اخیر 
کار غنی سازی روی پسماندهای باقی مانده از جریان غنی 
سازی را بهینه کردیم و به جز غنی سازی مستقیم با مواد 
اولیه از پسماندها هم اورانیوم غنی شده گرفتیم. الان ۲5 

تن از آنها را داریم که ۲ تن آن به فردو منتقل شد.
س��خنگوی س��ازمان انرژی اتمی تصریح کرد:  مرکز ملی 
خلاء، مرکز کنترل و استانداردس��ازی مواد و مرکز تولید 

ایزوتوپ پایدار از مسیرهای غیر سانتریفیوژی را به علاوه 
عملیات غنی س��ازی اکنون در س��ایت فردو داریم. فردو در 
بخش غنی سازی دو بال دارد که یک بال آن فعال است و در 
بال دیگر سانتریفیوژها جمع آوری شده است اما باید بگویم 
اگر قرار باشد در بال دیگر سانتریفیوژ بیاید دیگر از نسل اول 

نیست و حتما از ماشین های پیشرفته خواهد بود.
وی گفت: دو آبشار 1۷۴ تایی را قرار نیست به آنها اورانیوم 
تزریق کنیم بلکه مخصوص ایزوتوپ پایدار هستند که از 

روش های ارزان است.
کمالوندی اظهار کرد: فردو طی روز های آینده به حداکثر 
ظرفیت خود خواهد رسید. با آمدن فردو به ۹5۰۰ سو می 
رسیم که نسبت به ظرفیت قبل از برجام دیگر فاصله ای 

باقی نمی ماند. از الان زمان به نفع ماست.
وی تاکی��د ک��رد: ایران همواره به تعهدات خود پایبند بوده 
اس��ت و بنا نداش��ت تعهداتش را انجام ندهد اما با توجه به 
اینکه توازن اجرای تعهدات به هم خورده بود ناچار به انجام 

این اقدامات شدیم.
س��خنگوی سازمان انرژی اتمی اضافه کرد: امیدواریم به 
گام های دیگر نیاز نباش��د و طرف های مقابل تعهدات و 
اقدامات شان که متعهد شده اند را انجام دهند. آن چه مربوط 
به س��ازمان انرژی اتمی اس��ت چه در زمان مذاکرات و چه 
اجرای برجام و چه هم اکنون، کارها در زمان مناسب خود 

انجام شده است.
وی گفت: روز یکش��نبه مرحله بتن ریزی بوش��هر را برای 

واحد ۲ نیروگاه داریم و این کار حداقل دو س��ال زمان می 
برد. بوشهر و مرکز نظام ایمنی که مثل آتش نشانی است 
مورد تحریم قرار گرفت اما با این وجود در این زمینه هم گام 
های خوبی برداشته شده است و انشاءالله تا 1۴۰۴ به مدار 

می رسد و دو سال بعد واحد 3 راه اندازی خواهد شد.
مالوندی درباره ممانعت سازمان از ورود یک بازرس آژانس 
و لغو اعتبارنامه این فرد گفت: این مسائل به آژانس اطلاع 
داده شد و این به خاطر آن بود که این فرد یا آغشته به مواد 
اس��ت یا موادی همراهش اس��ت و گزارشی به انس دادیم 
و در آژانس هم مطرح شد و به نظر ما اعضا متوجه شدند. 
چون گزارش ما منطقی و مستدل بود و اسناد و فیلم هایی 

داریم که اثبات می کند استدلال ما را.
وی افزود: عده ای خواستند سوءاستفاده کننند که بگویند 
ایران پایبند به مصونیت بازرس��ان نیس��ت، اما ما گزارشی 
کاملا حقوقی و مس��تدل ارائه کردیم. ما گفتیم بر اس��اس 
پادم��ان، مصونیت محدودیت دارد و برای اس��تفاده های 
ش��خصی نیس��ت و فقط به منظور انجام ماموریت است. 
نمی شود در این رابطه یک طرفه مساله را دید و مقررات 

تاکید دارد که نمی توان از مصونیت ها سوءاستفاده کرد.
سیستم کنترلی قوی داریم

این مقام سازمان انرژی اتمی گفت: به دلیل تجربیات تلخ 
خرابکاری ها در صنعت هسته ای سیستم کنترلی قوی داریم 
که این نوع اتفاقات را کنترل می کند و بخشی از این نوع 

کنترل ها را به آژانس هم توضیح دادیم.

وزير بهداشت: 

معاون رييس جمهور؛

عراقچی در گفت وگو با شبكه روسيا اليوم بيا كرد؛

سخنگوی سازمان انرژی اتمی؛

 استفاده از ظرفیت اکو
 برای انسجام اقتصادی منطقه

میزان تـجارت  کشورهـای عـضو پـایین تـر از حد انـتظار اسـت 

باید مـناسـبات تـجاری مـان را سـریعتر و ارزان تـر  کنیم
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ظریف در  نشست شورای وزیران اکو مطرح کرد؛


